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PROTOKÓŁ Nr XLIV/2021 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 30 czerwca 2021 roku 

 

Ad. pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył XLIV w bieżącej kadencji obrady 

sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 Radnych w obradach udział bierze  

14 Radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w związku z obowiązującymi przepisami 

Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r.  

w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE RODO  

a także art.20 ust.1b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U.  

z 2020 r. poz. 713 ze zm.) obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane na żywo. Powitał 

Radnych, Panią Burmistrz Stąporkowa Dorotę Łukomską, Sekretarza Gminy, Panią Naczelnik 

Wydz. BIN Renatę Sidor oraz Panią Skarbnik.  

Lista obecności Radnych zostaje załączona do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną 

część. 

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poinformował, że w związku z tym, iż sesja 

jest poświęcona zatwierdzeniu sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu, to zgodnie z §21 Statutu Gminy Stąporków Radni otrzymali 

zawiadomienia wraz z porządkiem obrad na 14 dni przed planowanym terminem sesji. 

Wyjaśnił, że dodatkowo do Biura Rady Miejskiej wpłynęły następujące projekty uchwał: 

projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. - Prawo energetyczne, 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków  

na lata 2021-2033, projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2021 rok oraz projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały z dnia 10 marca 2021 r. w sprawie 

przystąpienia do aktualizacji Strategii Rozwoju Gminy Stąporków na lata 2016 - 2023  

oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju 

gminy, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia  

2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. - Prawo energetyczne. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadziła powyższy  

projekt uchwały, który został umieszczony w porządku obrad w pkt.9 ppkt. i). 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków  

na lata 2021-2033. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadziła powyższy  

projekt uchwały, który został umieszczony w porządku obrad w pkt.9 ppkt. j). 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2021 rok. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadziła powyższy  

projekt uchwały, który został umieszczony w porządku obrad w pkt.9 ppkt. k). 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały z dnia 10 marca 2021 r. w sprawie przystąpienia 

do aktualizacji Strategii Rozwoju Gminy Stąporków na lata 2016 - 2023 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju gminy, w tym 

trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach 

prowadzenia polityki rozwoju.  

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadziła powyższy  

projekt uchwały, który został umieszczony w porządku obrad w pkt.9 ppkt. l). 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt porządku obrad XLIV sesji, który  

po naniesionych przez radę zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z XLI, XLII, XLIII sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Ocena funkcjonowania Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stąporkowie  

za 2020 r. 

− odczytanie protokołu kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej w MGOPS  

w Stąporkowie. 

7. Rozpoznanie raportu o stanie Gminy Stąporków za 2020 rok. 

a) debata nad raportem o stanie Gminy Stąporków za 2020 rok, 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Stąporkowa wotum zaufania. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2020 r. 

a) odczytanie uchwały Nr 46/2021 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 kwietnia 2021 roku w sprawie opinii  

o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2020 rok, 

b) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2020 rok, 

c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok, 

d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Stąporkowa, 

e) odczytanie uchwały Nr 81/2021 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 maja 2021 roku dotyczącej opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

f) dyskusja, 

g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Stąporkowa z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Stąporków za 2020 rok. 



3 
 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, 

− odczytanie protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej w SPZOZ  

w Stąporkowie, 

b) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Stąporkowie, 

− odczytanie opinii Komisji Spraw Społecznych o raporcie o sytuacji ekonomiczno-

finansowej SP ZOZ w Stąporkowie, 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Stąporków na rok szkolny 2021/2022, 

d) sposobu sprawiania pogrzebu, 

e) udzielenia Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. Św. Jacka i Św. Katarzyny 

Aleksandryjskiej w Odrowążu dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków znajdującego się na terenie Gminy Stąporków, 

f) wydzierżawienia gruntu położonego w Stąporkowie przy ul. Plac Wolności oraz 

odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

g) zawarcia porozumienia międzygminnego, 

h) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach, 

i) określenia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego, o którym 

mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. - Prawo energetyczne, 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2021-2033, 

k) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2021 rok, 

l) zmiany uchwały z dnia 10 marca 2021 r. w sprawie przystąpienia do aktualizacji Strategii 

Rozwoju Gminy Stąporków na lata 2016 - 2023 oraz określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju gminy, w tym trybu konsultacji, 

o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia 

polityki rozwoju. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do projektu porządku obrad XLIV sesji Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad 

XLIV sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część.  

Ad. pkt. 3. Przyjęcie protokołów z XLI, XLII, XLIII sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekty protokołów z poprzednich sesji 

zostały przesłane Radnym drogą mailową oraz wyłożone w biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym protokół XLI sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty przez 

Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W głosowaniu jawnym protokół XLII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 13 głosów 

− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –1 głos 

przyjęła protokół z XLIII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację o działaniach 

między sesjami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys przedstawił sprawozdanie międzysesyjne, które stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.pkt.6. Ocena funkcjonowania Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Stąporkowie za 2020 r. 

− odczytanie protokołu kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej w MGOPS  

w Stąporkowie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Sławomir Dąbrowski 

odczytał protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w MGOPS w Stąporkowie, 

który stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Radni do przedstawionego protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej uwag nie wnieśli.  

Ad.pkt.7. Rozpoznanie raportu o stanie Gminy Stąporków za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż zgodnie z dyspozycją art. 28 aa ustawy  

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 713 ze zm.) raport o stanie Gminy Stąporków 

za 2020 rok został Radzie Miejskiej przedstawiony, przesłany Radnym a także ogłoszony  

w Biuletynie Informacji Publicznej.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska przedstawiła raport za 2020 rok, który stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Powiedziała, że Stąporków jako gmina stawia na ciągły 

rozwój i z satysfakcją przyznała, że w mijającym roku dzięki zaangażowaniu pracowników 

urzędu oraz jednostek podległych, za co podziękowała, zrealizowano wiele istotnych zadań, 

m.in. przebudowę ul. Kościuszki w Stąporkowie oraz przebudowę sieci kanalizacji. 

Podkreśliła, że to duże kilkumilionowe inwestycje. Pani Burmistrz poinformowała,  

że rozpoczęto opracowanie dokumentacji na budowę kanalizacji w Czarnieckiej Górze oraz 

przystąpiono do opracowania wstępnej koncepcji budowy kanalizacji dla pozostałych sołectw. 

Dodała, że nieustanie od 3 lat gmina działa w kierunku przywrócenia rangi uzdrowiska  

Czarnieckiej Górze, gdzie obecnie trwają badania klimatu. Wyjaśniła, że w trakcie jest także 

opracowywanie operatu uzdrowiskowego oraz trwają rozmowy dotyczące przekształcenia 

Świętokrzyskiego Centrum Rehabilitacji w zakład lecznictwa uzdrowiskowego. Burmistrz 

Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że jeżeli się to nie powiedzie, wówczas zostanie 

utworzony obszar uzdrowiskowy. Poinformowała, że trwają również rozmowy na temat 

przejęcia gruntu wokół zbiornika na Czarnej i w Niekłaniu Wielkim w celu wykonania deptaka. 

Wyjaśniła, że do powyższych zadań należy również dodać udział gminy Stąporków  

w inwestycjach w infrastrukturę należącą do powiatu, która w roku ubiegłym przekazała ponad 

565 tys. zł do dróg powiatowych. Pani Burmistrz podkreśliła, że inwestujemy nie tylko w drogi 

gminne, ale współfinansujemy także drogi powiatowe, na które w roku bieżącym gmina 

przeznaczy 2 mln 800 tys. zł. Stwierdziła, że rok 2020 był dobrze wykorzystanym czasem, 

gdzie przy współpracy z Urzędem Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego oraz 

Nadleśnictwem Stąporków trwały dalsze prace w kierunku zaprojektowania przebiegu trasy 

rowerowej Euro Velo 11 biegnącej przez naszą gminę. Wyjaśniła, że trasa rowerowa będzie 
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niezwykłą szansą dla podniesienia walorów turystycznych gminy, co jest kolejnym krokiem  

do stworzenia bazy turystycznej w Stąporkowie. Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska 

powiedziała, że trwają również rozmowy z instytucjami w sprawie możliwości pozyskania 

środków na budowę sali gimnastycznej przy szkole nr 1. Dodała, że ma nadzieję, że tak jak  

w przypadku środków na budowę sali gimnastycznej przy szkole w Krasnej, gminie uda się na 

zadanie pozyskać środki. Zapewniła, że budowa sali uatrakcyjni nie tylko zajęcia szkolne, ale 

również podniesie rangę obszaru uzdrowiskowego. Pani Burmistrz powiedziała, że jest dumna, 

bo można mnożyć przykłady inwestycji wykonanych w ubiegłym roku. Podziękowała za pracę 

i nieustające działanie w działania na rzecz rozwoju gminy Stąporków wszystkim Radnym, 

pracownikom urzędu, dyrektorom i pracownikom jednostek podległych, mieszkańcom  

i stowarzyszeniom działającym na terenie gminy Stąporków. Podziękowała również  

za udzielone wsparcie i dobre słowo. Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała,  

że przed gminą wiele wyzwań, szans, ale ograniczeń. Podkreśliła, że gmina w 2020  

i 2021 roku zmaga się ze skutkami pandemii. Dodała, że sprawnie pozyskujemy środki 

zewnętrzne na inwestycje a od 2015 roku gmina nie zaciągnęła zobowiązań kredytowych  

i nadal jesteśmy jedną z najmniej zadłużonych gmin. Przypomniała, że ponad 11 lat temu, kiedy 

została burmistrzem zadłużenie gminy wynosiło prawie 17 mln zł a na koniec 2020 roku to 

jedynie 8 mln 381 tys. zł, co nie oznacza, że zaciąganie kredytów przez gminę jest złe. Pani 

Burmistrz powiedziała, że przy udzielonym wsparciu zrobi wszystko, aby 2021 rok był dobrym 

dla mieszkańców, bo to właśnie dla nich gmina pracuje nad wieloma projektami  

i stara się zapewnić lepsze funkcjonowanie samorządu. Dodała, że gmina stara się także  

o środki rządowe i unijne dla projektów i mimo przeciwności, jakie stawia pandemia ma 

ambitne plany, które zamierza zrealizować. Wyjaśniła, że zaplanowane dochody budżetu 

gminy Stąporków w kwocie 70.037.007,11 zł zrealizowano w kwocie 71.554.529,78 zł  

w stosunku do dochodów planowanych a dochody majątkowe zrealizowano w kwocie  

3.047.68, 07 zł, na plan tych dochodów w kwocie 2.218.317,71 zł. Burmistrz Stąporkowa 

poinformowała, że dochody bieżące wykonano w wysokości 68.506.849, 71 zł a zaległości 

podatkowe wg sprawozdania stanowią ogółem kwotę 7.012.815, 03 zł i wzrosły w stosunku  

do analogicznego okresu roku ubiegłego. Wyjaśniła, że jak wskazano w sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2020 rok podejmowane były działania mające na celu 

wyegzekwowanie należności gminy z tytułu zaległych podatków, w tym od nieruchomości i od 

środków transportowych. Dodała, że plan wydatków budżetowych wykonano w kwocie 

67.891.991,35 zł a wydatki majątkowe wykonane zostały w kwocie 9.605.793,18 zł. Pani 

Burmistrz przedstawiła, że realizacja planowanych wydatków majątkowych wyniosła 87% a 

wydatków bieżących 87,56%, a wydatki majątkowe stanowiły jedynie 14,14% wykonania 

ogółem. Podkreśliła, że z przedstawionych informacji wynika, że oszczędnie dokonywano 

wydatków bieżących. Powiedziała, że jak wynika ze sprawozdania o nadwyżce deficycie 

różnica miedzy wykonanymi dochodami i wydatkami budżetowymi w 2020 roku stanowi 

nadwyżkę budżetu w kwocie 3.662.535, 43 zł przy planowanym deficycie w wysokości 

7.565.899, 57 zł. Burmistrz Stąporkowa dodała, że planowane przychody kredytów nie były 

realizowane, natomiast wykonano przychody z wolnych środków w kwocie 7.998.697, 11 zł 

oraz przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu  

w kwocie 1.307.586, 46 zł, co stanowi 100% planu. Wyjaśniła, że rozchody przeznaczone  

na spłaty kredytów i pożyczek zrealizowano w 100% planu. W dalszej części wypowiedzi 

poinformowała, że zobowiązania gminy Stąporków według tytułów dłużnych na koniec  

2020 roku, zgodnie ze sprawozdaniem wynoszą ogółem 8.381.000 zł i stanowią  

je zobowiązania z tytułu kredytów i pożyczek długoterminowych.  Podkreśliła, że złożone przez 

gminę w 2020 roku wnioski oraz pozyskane środki wpłynęły pozytywnie na wykonywane 

inwestycje. Pani Burmistrz w swej wypowiedzi poinformowała o pozyskaniu w 2020 roku 

środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID – 19 dla gmin i powiatów oraz pozyskaniu 
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części środków na budowę sali gimnastycznej z zapleczem w wysokości 2 mln 550 tys. zł oraz 

przebudowę budynku Urzędu Miejskiego w Stąporkowie w wysokości 1 mln 280 tys. zł. 

Wyjaśniła, że pozyskano także środki w kwocie 1 mln. 400 tys. zł, które będą stanowić wkład 

własny do inwestycji takich jak m.in. budowa remizy w Czarnej, budowa kanalizacji sanitarnej 

w aglomeracji Stąporków przy ulicy Odlewniczej i Nieborowskiej. Pani Burmistrz powiedziała, 

że dodatkowo zabezpieczono środki na zakup wozu strażackiego dla MOSP w Stąporkowie 

oraz na budowę świetlicy w miejscowości Mokra wraz z garażem dla remizy OSP. Burmistrz 

Stąporkowa Dorota Łukomska wymieniła inwestycje wykonane w 2020 roku, były to m.in.  

przebudowa ulicy Kościuszki na kwotę ok. 3 mln. 700 tys. zł, ukończenie budowy kanalizacji 

w aglomeracji Stąporków, budowa sieci kanalizacji grawitacyjno - tłocznej z przyłączami  

w Stąporkowie, która objęła następujące ulice Piłsudskiego, 1 – go Maja, Miłą, Piaskową  

i Niekłańską wraz z pompowniami. Zaznaczyła, że dzięki inwestycji skanalizowany obszar 

naszego miasta zwiększył się o około 20%. Pani Burmistrz poinformowała, że złożono również 

wniosek i pozyskano środki na zakup wyposażenia i dodatkowe zajęcia dla szkoły w Krasnej 

w ramach projektu RPO województwa świętokrzyskiego, a także wnioski o dofinansowanie z 

Funduszu Dróg Samorządowych dla zadań: rozbudowa dróg gminnych w miejscowościach 

Czarniecka Góra – Poręba, Błaszków, Wielka Wieś, gdzie znajdujemy się na liście rezerwowej. 

Poinformowała, że złożono również wniosek na remont drogi w miejscowości Grzybów. 

Burmistrz podkreśliła, że gmina ubiega się o pozyskanie środków na termomodernizację 

Publicznego Przedszkola w Stąporkowie oraz Publicznej Szkoły Podstawowej im. Polskich 

Olimpijczyków w Krasnej. Dodała, że złożony wniosek opiewa na kwotę 4 mln zł.  

W dalszej części wypowiedzi omówiła kolejny złożony wniosek dotyczący realizacji zadania 

w ramach programu infrastruktura Domów Kultury, który był realizowany ze środków 

pozostających w dyspozycji Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, gdzie 

dofinansowanie wyniosło 187 tys. zł. Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska wyjaśniła, że 

dodatkowo złożono wniosek do Ministerstwa Sprawiedliwości i pozyskano środki dla MOSP 

w Stąporkowie oraz OSP w Czarnej, a kolejny wniosek złożono do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska na zakup sprzętu i wyposażenia OSP Adamek. Poinformowała, że z 

WFOŚ pozyskano również środki na termomodernizację budynku MOSP w Stąporkowie, a w 

planach jest również przebudowa dachu tejże strażnicy. Pani Burmistrz przypomniała pozostałe 

inwestycje, m.in.: przebudowę ulicy Kościuszki wraz z budową infrastruktury technicznej w 

zakresie sieci wodociągowej, kanalizacyjnej, deszczowej wraz z budową chodnika, budowę 

kanalizacji sanitarnej w aglomeracji Stąporkowa oraz termomodernizację remizy w 

Stąporkowie. Poinformowała, że  zrealizowano również projekt „TIK? TAK!” dla szkoły w 

Krasnej, zakupiono komputery do szkół i przebudowano remizę w miejscowości Kozia Wola. 

Dodała, że wybudowano także plac zabaw w Wólce Zychowej, utwardzono działkę gminną w 

Odrowążu, wykonano drogę dojazdową do Niepublicznej Szkoły w Odrowążu, wykonano 

altanę oraz ogrodzenie na działce gminnej w Furmanowie, opracowano dokumentację i 

przebudowano drogę wewnętrzną w Niekłaniu Małym na ul. Polnej, wykonano ogrodzenie przy 

OSP Mokra, opracowano dokumentację na rozbudowę istniejącej sieci wodociągowej w 

miejscowości Adamek wraz z rozbudową, co było zadaniem wieloletnim 2019-2020. Pani 

Burmistrz poinformowała, że ponadto przyznano dotację celową na modernizacje ujęć wody w 

gminie Stąporków, co również było zadaniem wieloletnim 2019-2020, naprawiono 

nawierzchnię wraz z infrastrukturą techniczną drogi w miejscowości Stąporków przy ul. 1000 

lecia, dokonano remontu studni kanalizacji deszczowej wraz z odtworzeniem nawierzchni 

bitumicznej w miejscowości Stąporków przy ul. 1 – go Maja, dokonano czyszczenia studzienek 

kanalizacji deszczowej również w miejscowości Stąporków przy ul. 1000 lecia. Przedstawiła, 

że zlecono opracowanie dokumentacji projektowo kosztorysowej dla zadania inwestycyjnego 

pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarno-grawitacyjno-tłocznej w miejscowości Czarniecka 

Góra Gmina Stąporków” oraz dodatkowo zlecono opracowanie dokumentacji na przebudowę 
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ulicy Niekłańskiej w Wielkiej Wsi, obecnie droga jest już na ukończeniu. Burmistrz 

Stąporkowa Dorota Łukomska wyjaśniła, że opracowano dokumentację na przebudowę drogi 

gminnej Stąporków – Błaszków oraz na przebudowę drogi w Niekłaniu Małym, ul. Polna. 

Ponadto zlecono opracowanie dokumentacji na budowę mostu w Czarnieckiej Górze łączącego 

tę miejscowość z miejscowością Janów, co potrwa przez najbliższy rok. Przypomniała  

o opracowaniu dokumentacji na budowę kanalizacji deszczowej na terenie Stąporkowa na ul. 

1000 lecia oraz części ul. Piłsudskiego od ul. 1000 lecia do zbiornika wodnego. Poinformowała, 

że opracowano projekt budowlany na dobudowę sali gimnastycznej przy Publicznej Szkole 

Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Krasnej oraz na budowę oświetlenia ulicznego  

w miejscowości Wielka Wieś, ul. Piaskowa, która jest w trakcie realizacji. Burmistrz 

Stąporkowa Dorota Łukomska nadmieniła, że wykonano aktualizację studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz opracowano miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu sołectwa Czarna. Przypomniała,  

że dodatkowo przeznaczono środki na przebudowę dróg powiatowych, gdzie gmina 

dofinansowała ok. 3,5 km drogi przy pozyskaniu środków przez Starostwo z Urzędu 

Wojewódzkiego, na odcinku Stąporków – Krasna w kierunku Mniowa. Pani Burmistrz 

przedstawiła, że wykonana została również droga powiatowa Młynek Nieświński – Stara 

Kuźnica – Piasek – Furmanów w miejscowości Piasek. Dodała, że gmina dofinansowała 

również wykonanie drogi na odcinku Kozia Wola – Smarków oraz Gustawów. Przypomniała 

o opracowaniu dokumentacji na drogę Czarniecka Góra- Stary Grzybów. Burmistrz 

Stąporkowa podziękowała za uwagę wskazując, że raport jest dostępny na stronie internetowej. 

Podkreśliła, że umiejętnie prowadzona polityka finansowa w 2020 roku przyczyniła się do 

dużej liczby inwestycji jakie są realizowane na terenie Gminy i również za to serdecznie 

podziękowała radnym. Burmistrz podkreśliła, że kluczem do takiego stanu rzeczy jest dobra 

współpraca, która przynosi korzyści.  

Ad.pkt.7. ppkt. a) Debata nad raportem o stanie Gminy Stąporków za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż zgodnie z dyspozycją art. 28aa ust. 6 ustawy 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 713 ze zm.) w debacie nad raportem głos 

mogą zabierać mieszkańcy. Wyjaśnił, że informacja w przedmiotowej sprawie wraz  

z formularzem zgłoszenia została ogłoszona w Biuletynie Informacji Publicznej a także  

na tablicy ogłoszeń tut. Urzędu. Powiedział, że do debaty nad raportem nie zgłosili się 

mieszkańcy naszej gminy, w związku z tym poprosił radnych o zabieranie głosu w debacie nad 

przedstawionym dokumentem. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Edward Mazur powiedział, że raport według ustawy o samorządzie gminnym 

powinien zawierać zadania zrealizowane w roku poprzednim, tj. z roku 2020. Podkreślił,  

że Pani Burmistrz na wstępie swojej wypowiedzi nie mówiła o realizacji zadań z roku 

poprzedniego, lecz przedstawiała plan na rok 2021, a nawet wykraczała poza plan na rok 

bieżący. Przypomniał, że już na wspólnym posiedzeniu komisji informował, że np. na stronie 

33 i 82 oraz na pierwszych stronach dokumentu opisana jest ta sama inwestycja. Przedstawił 

pierwszą inwestycję, która realizowana była w latach 2019-2020 pn. Budowa drogi  

na ul. Kościuszki w Stąporkowie. Zapytał, jak można przez kilka lat tłumaczyć mieszkańcom, 

że droga nie powstanie,  dopóki  nie zostanie wybudowana kanalizacja sanitarna oraz pozostałe 

kanalizacje. Powiedział, że stało się jednak inaczej, bo wybudowano drogę bez kanalizacji 

sanitarnej, na którą był opracowany projekt. Stwierdził, że jest to błąd i niegospodarność. 

Radny przypomniał, że na stronie 33 w raporcie opisano nawet centymetry oraz średnice 

zastosowanych w inwestycji rur, co nie ma sensu. W dalszej części wypowiedzi odniósł się  

do kolejnego zadania wykonywanego w 2020 roku, tj. kanalizacji sanitarnej, którego realizację 

zaplanowano na lata 2019-2020. Powiedział, że jest już rok 2021 a mieszkańcy nadal są  

do kanalizacji nie podłączeni. Dodał, że inwestycja została wykonana w sierpniu 2020 roku, 
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ale niemal przez rok mieszkańcy nie mogli się do niej podłączyć. Radny Edward Mazur 

powiedział, że nie wie, czyja to wina. Przypomniał, że kiedy wcześniej mówił, że należy 

wykonać kanalizację na ul. Kościuszki w Stąporkowie, a następnie dołączyć do oczyszczalni 

ścieków wówczas powiedziano mu, że nie można wykonać kanalizacji, która nie będzie 

używana, a teraz kanalizacji nie używa się rok i nic z tego powodu się nie stało. Dodał,  

że z uwagi na to kanalizację na ul. Kościuszki także można było wykonać. W dalsze części 

wypowiedzi Radny Edward Mazur przystąpił do omówienia kolejnego zadania 

inwestycyjnego, tj. termomodernizacji remizy, na którą udało się pozyskać olbrzymie środki  

w wysokości 22 tys. zł, a wydatkowano 72 tys. zł. Poinformował, że MOSP otrzymała dotację 

od gminy na wykonanie posadzki w kwocie 14 tys. zł. Wyjaśnił, że zaś 9 tys. zł stanowiły środki 

jednostki pozyskane z zewnątrz w drodze projektu, których nie ujęto w omawianym 

dokumencie. Radny powiedział, że w innych jednostkach, czego nie ma za złe, także pisano 

projekty, co z kolei w dokumencie zawarto. Przypomniał, że przedstawiono informację o tym, 

że np. napisano projekt do funduszu ochrony środowiska, z którego otrzymano 6 tys. zł a MOSP 

w roku ubiegłym pozyskała z zewnątrz w roku ubiegłym ok. 30 tys. zł oprócz tych 9 tys. zł  

na wykonanie posadzki. Zapytał, dlaczego akurat informacji o działaniu MOSP nie 

przedstawiono. Poprosił o  równe traktowanie jednostek OSP, które i tak są niedoposażone.  

W kwestii remontu dachu na strażnicy powiedział, że kiedy przed termomodernizacją zgłaszał, 

aby w pierwszej kolejności wykonać dach, lub dokonać rozbudowy, wówczas otrzymał 

informację, że nie ma takiej potrzeby. Powiedział, że należało zachować w działaniach 

kolejność. Poinformował, że gdyby np. pozyskano 2 mln zł a dołożono 700 tys. zł to byłaby 

dobra inwestycja, a tymczasem wydatkowano trzy razy więcej środków niż pozyskano,  

co dobrą inwestycją trudno nazwać. Wyjaśnił, że zadania przedstawione na zdjęciach zostały 

zawarte na stronie 33 raportu o stanie gminy. Odniósł się także do ochrony zdrowia. Powiedział, 

że w Stąporkowie od roku 2017 do roku 2020 ubyło 3 tys. pacjentów, którzy odeszli do innych 

placówek. Radny Edward Mazur poinformował, że po doświadczeniach z dnia wczorajszego, 

kiedy osoba zarejestrowana płacząca z bólu nie została przyjęta na wizytę lekarską, bo ktoś jej 

nie wpisał i nie przekazał lekarzowi dokumentacji pacjenta, należałoby ośrodek zdrowia 

zamknąć, a pacjenci powinni korzystać służby zdrowia w innych placówkach. Poprosił  

o wyjaśnienie, z jakiego powodu nadal jest zatrudniony lekarz, który nie chce pacjentom 

ponawiać lekarstw lub dokonać pomiaru ciśnienia, tylko z tego powodu, że ktoś np. wypił kawę 

przed badaniem. Zapytał, ile razy w tygodniu przyjmuje interesantów Pani Dyrektor,  

gdyż w dniu wczorajszym w rejestracji uzyskano informację, że Pani Dyrektor nie ma, lecz być 

może była nieobecna w pracy, albo nie chciała przyjąć interesantów. Radny Edward Mazur  

powiedział, że tak dalej być nie może i trzeba podjąć w tej sprawie działania. W dalszej części 

wypowiedzi odniósł się do planowania, czyli wysokości zaplanowanych a wydatkowanych 

środków i wykonanych inwestycji. Poinformował, że na wydatki zaplanowano 77 mln zł,  

a wykonano 67 mln zł, co oznacza ok. 10 mln zł nie zostało wydatkowane, co oznacza złe 

planowanie. Powiedział, że taka sama sytuacja ma miejsce w wydatkach bieżących  

i majątkowych. Radny Edward Mazur  powiedział, że należy opracowywać projekty i starać się 

pozyskiwać środki zewnętrzne. Dodał, że Pani Burmistrz przedstawiła informację,  

że 1 mln 400 tys. zł gmina pozyskała ze środków przeznaczonych na COVID, a tymczasem nie 

zostały one pozyskane, lecz otrzymane, tak jak każda jedna gmina, czy powiat. Wyjaśnił,  

że gmina Końskie w tym czasie otrzymała kwotę 8 mln zł. Radny powiedział, że projekty 

pisano dopiero w drugim naborze i wówczas z powiatu koneckiego środki w wysokości  

5 mln zł otrzymała jedynie gmina Końskie, a gmina Stąporków otrzymała środki dopiero  

w trzecim naborze. Poprosił, aby zatem informować, że gmina środki dostała, a nie pozyskała. 

Powiedział, że na inwestycję na ul. Odlewniczej w Stąporkowie nie pozyskano środków  

z zewnątrz, gdyż nie napisany został na zadanie projekt. Podkreślił, że kwotę 1 mln 400 tys. zł 

należało wykorzystać jako wkład własny. Radny Edward Mazur dodał, że podobna sytuacja 
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miała miejsce w przypadku remizy w Czarnej, bo projektu na budowę także nie przygotowano, 

tylko przeznaczono na to środki, które rozdał rząd. Powiedział, że jest to już trzeci sporządzany 

raport o stanie gminy. Dodał, że należy raporty sporządzać rzetelnie.  

Radny Jakub Dajczer podniósł kwestie związane ze statusem uzyskania strefy 

uzdrowiskowej. Wyjaśnił, że obecnie przeprowadzane jest badanie klimatu, które potrwa do 

końca roku a jego wyniki zapewne poznamy w roku kolejnym. Zapytał, kiedy poznamy wyniki 

badania właściwości leczniczych surowców oraz kiedy zostanie opracowany i złożony operat 

uzdrowiskowy. Radny Jakub Dajczer zapytał także o Strategię Rozwoju Gminy i cel dotyczący 

zachowania dziedzictwa kulturowego i naturalnego w tym ochrona zabytkowych obiektów 

dziedzictwa kulturowego. Poinformował, że na terenie gminy zlokalizowane są co najmniej 

dwa budynki, które liczą ponad sto kilkadziesiąt lat, jeden w Niekłaniu, a drugi w Czarnej.  

W związku z tym zapytał, czy kolejnej perspektywie budżetowej istnieje możliwość,  

aby doprowadzić je do godnego stanu. 

Radny Edward Mazur powiedział, że we wcześniejszej wypowiedzi pani Burmistrz podniosła 

temat budowy sali gimnastycznej przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie.  

W związku z tym zwrócił się do pani Burmistrz i przypomniał, że 7 lat będąc na zebraniu 

powiedziała, że cyt. „W tym roku przygotowujemy dokumentację, w przyszłym roku budujemy 

salę gimnastyczną”. Podkreślił, że na przestrzeni 7 lat dzieci wyszły ze szkoły i wykonanej sali 

nie zobaczyły. Radny Edward Mazur powiedział, że uczniowie zmuszeni są ćwiczyć  

na korytarzu i z uwagi na to radni złożyli wniosek budżetowy na 2021 rok, pod którym 

podpisała się część rady. Zapytał, z jakiego powodu zatem wniosek nie został ujęty w  projekcie 

budżetu. Stwierdził, że wówczas Pani Burmistrz w ogóle o tym nie myślała, lecz pomyślała  

o tym dopiero teraz, a z jakiego powodu to zapewne sama wie, bo społeczeństwo się 

zbuntowało i zbiera pod inicjatywą podpisy i dlatego teraz Pani Burmistrz jest chętna to robić. 

Podkreślił, że rada rodziców oraz dyrektor przez 7 lat od przedstawienia przez Panią Burmistrz 

pierwszej informacji w tej sprawie czekali i prosili o wykonanie inwestycji. Radny 

przypomniał, że w Kompleksowym Planie Rozwoju Szkół na terenie Gminy Stąporków ujęto, 

że szkoła nie dysponuje własną salą gimnastyczną z niezbędnym zapleczem socjalnym  

i infrastrukturą komunikacyjną, na której mogłyby się odbywać zajęcia z wychowania 

fizycznego,  a ten rok jest ostatnim do realizacji inwestycji zgodnie z przyjętym dokumentem.   

Przypomniał, że w szkole uczy się ok. 220 uczniów. Dodał, że dopiero teraz okazuje się,  

że Pani Burmistrz jest chętna za co podziękował, ale jednocześnie podkreślił, że przez 7 lat nie 

zrobiła w tej sprawie nic a reakcję dopiero wymusili na niej mieszkańcy naszej gminy.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska odniosła się do wątku budowy sali gimnastycznej 

przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie. Wyjaśniła, że w jej ulotce wyborczej 

zawarto informację, że w bieżącej kadencji zostanie opracowana i wybudowana sala 

gimnastyczna oraz że zostaną podjęte starania o pozyskanie środków zewnętrznych na zadanie.  

Zwróciła się do Radnego Edwarda Mazura i powiedziała, że to on wprowadza zamieszanie  

i buntuje społeczeństwo. Pani Burmistrz dodała, że o ile dobrze pamięta, to większość Radnych 

powiedziała, że cyt. ”Opracujmy najpierw dokumentację na Krasną i opracujemy dokumentację 

na Szkołę Nr 1 i będziemy pozyskiwać środki”. Stwierdziła, że dla niej nie stanowi to problemu,  

a Radnemu łatwo jest opowiadać o oczekiwaniach mieszkańców, które sama też doskonale zna. 

Stwierdziła, że Radny Edward Mazur dotychczas jako radny nic nie zrobił, w sprawie 

zwiększenia dochodów gminy, bo zawsze jest temu przeciwny. Powiedziała, że cudownie jest 

rozdawać i mówić co jest potrzebne, ale trzeba ponosić odpowiedzialność za swoje czyny  

i prowadzić właściwą gospodarkę finansową, żeby robić inwestycje i rozwijać się i być jak 

najmniej zadłużoną gminą, czego Radny Edward Mazur przez ostanie lata nie pokazał. 

Burmistrz Stąporkowa zapewniła, że nikt nie jest w stanie na niej nic wymusić,  

bo realizuje, to co obiecała w kampanii wyborczej i zapewne przykre jest dla większości 

Radnych, że Radny Edward Mazur przypisuje sobie wraz z grupą Radnych zasługi i podburza 
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społeczeństwo. Odczytała informację o pierwszych od 2014 roku rocznikach uczniów, którzy 

będą szli do pierwszej klasy z obwodu Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie,  

co w poszczególnych latach będzie przedstawiać się następująco:  rok 2014-22 dzieci, rok 2015-

32 dzieci, rok 2016-28 dzieci, rok 2017-24 dzieci, rok 2018-28 dzieci, rok 2019-21 dzieci, rok 

2020-32 dzieci. Zapewniła, że sala gimnastyczna jest ważna i w związku ze złożoną obietnicą 

będzie chciała ją zrealizować. Pani Burmistrz powiedziała, że został popełniony taki błąd,  

że nie zdołano zdobyć większości Radnych, którzy poparliby inicjatywę. Przypomniała,  

że natomiast większość Radnych zajęła stanowisko, że w pierwszej kolejności opracujemy 

dokumentację na salę gimnastyczną w Krasnej, która obecnie już jest na ukończeniu  

i rozpoczniemy opracowanie dokumentacji w szkole nr 1. Podkreśliła, że niepotrzebnie 

prowadzona jest zbędna polityka i propaganda kosztem mieszkańców, bo jej zdaniem jest to 

wprowadzanie mieszkańców w błąd, gdyż nigdy nie powiedziała, że jest przeciwna sali 

gimnastycznej tym bardziej, że w jej materiałach wyborczych są informacje o planach realizacji 

inwestycji. Burmistrz Stąporkowa przypomniała, że poparła większość Radnych. Powiedziała, 

że gmina Stąporków to 36 miejscowości, gdzie Stąporków dostał największe inwestycje. 

Podkreśliła, że wszyscy Radni, którzy są zainteresowani rozwojem gminy wiedzą, że jest niż 

demograficzny, bo jest mało dzieci, ale jako burmistrz za wszelka cenę stara się utrzymać 

wszystkie szkoły publiczne. Pani Burmistrz dodała, że gmina dofinansowuje również duże 

kwoty do szkół niepublicznych. Zapytała, czy Radny nad tym problemem się pochylił  

i zaproponował rozwiązania sytuacji. Powiedziała, że owszem klasy mogą liczyć 15 osób,  

bo zapewne zaraz zaczną być zbierane w tej sprawie podpisy, ale skąd brać na to środki, skoro 

już na chwilę obecną gmina dokłada 10 mln zł do oświaty. Burmistrz Stąporkowa podkreśliła, 

że oświata jest dla niej najważniejsza, a ponieważ zależy jej na powstaniu uzdrowiska, więc ma 

plany dotyczące infrastruktury, która będzie przy obszarze uzdrowiskowym w co sala 

gimnastyczna doskonale się wpisuje. Wyjaśniła, że koszt wykonania hali pełnowymiarowej 

wynosi od 5,5 mln zł do 11 mln zł. Powiedziała, że Stąporków posiada piękny kompleks 

sportowy. Zapewniła, że nie chce przenosić żadnej ze szkół publicznych, nie popiera ich 

likwidacji i za wszelką cenę gmina podejmuje działania, by zrealizować zapotrzebowanie  

i oczekiwania mieszkańców dotyczące funkcjonowania szkół. Pani Burmistrz dodała,  

że wybudowanie obiektu nie stanowi problemu, ale w dalszym etapie trzeba znaleźć środki  

na jego utrzymanie. Podkreśliła, że piękne jest to, że Radni zaangażowali się w inicjatywę,  

ale szkoda,  że nigdy  w tej sprawie  nie odbyli spotkania w Burmistrzem Stąporkowa,  

lecz składają pisma z zebranymi podpisami, co jest błędem. Zapewniła, że to, co obiecała 

mieszkańcom zamierza zrealizować, ponieważ wie, że ma poparcie większości Radnych. Pani 

Burmistrz podkreśliła, że część Radnych zachowała się niewłaściwie względem tych Radnych, 

którzy stali na stanowisku, aby najpierw opracować dokumentację na Krasną a następnie 

wprowadzić do budżetu opracowanie dokumentacji na Szkołę Nr 1 i starać się o pozyskanie 

środków zewnętrznych na dofinansowanie realizacji zadania. Powiedziała, że część Radnych 

niepotrzebnie prowadzi politykę i ma nadzieję, że swoim działaniem nie zaszkodzili 

projektowi, który też obiecała zrealizować w bieżącej kadencji. W dalszej części wypowiedzi 

odniosła się do kwestii uzdrowiska w miejscowości Czarniecka Góra i pytań Radnego Jakuba 

Dajczera. Wyjaśniła, że w roku bieżącym PAN oraz PZH wykonują badania. Poinformowała 

będą także wykonywane odwierty dotyczące badań właściwości leczniczych peloidów  

oraz zostanie opracowany operat uzdrowiskowy. Pani Burmistrz powiedziała, że dzięki 

Posłowi na Sejm RP Mariuszowi Goskowi oraz Ministrowi Michałowi Wójcikowi udało się 

przyspieszyć prace nad uzdrowiskiem i być może na koniec roku uda się uzyskać niezbędne 

dokumenty. Podkreśliła, że wszelkie procedury są czasochłonne. Poinformowała, że nadal trwa 

przeliczanie kosztów związanych z przekształceniem Świętokrzyskiego Centrum Rehabilitacji 

w Czarnieckiej Górze w szpital uzdrowiskowy, co może się przedłużyć i w związku z tym 

gmina stara się o ustanowienie na tym terenie obszaru uzdrowiskowego. Pani Burmistrz 



11 
 

wyraziła nadzieję, że z upływem czasu szpital zostanie przekszałcony zgodnie z ustawą  

o lecznictwie uzdrowiskowym w zakład lecznictwa uzdrowiskowego, który pomoże uzyskać 

statut uzdrowiska. Dodała, że sala gimnastyczna przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1  

w Stąporkowie będzie doskonałą infrastrukturą towarzyszącą uzdrowisku. Odniosła się także 

do zarzutu jednego z radnych dotyczącego niewykorzystania w pełni środków. Zapewniła,  

że wszystkie środki zostały wykorzystane a oszczędności zostały uzyskane po przetargach, 

które ogłoszono znacznie wcześniej.  Podkreśliła, że gmina oszczędza także na wydatkach 

bieżących. Wyjaśniła, że to nie jest złe planowanie, lecz dobre gospodarowanie środkami,  

za co trzeba chwalić Panią Skarbnik i pracowników, którzy potrafią świetnie działać. Pani 

Burmistrz powiedziała, że gmina jest na ukończeniu wielu inwestycji, tylko dzięki właściwie 

prowadzonej polityce finansowej.  Przypomniała, że ma podpisaną umowę na czas określony  

z mieszkańcami gminy i ma 2 lata na zrealizowanie zobowiązań i zamierza się z nich wywiązać. 

Poprosiła, aby niektórzy nie przeszkadzali jej w działaniu.   

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu Renata Sidor stwierdziła,  

że na każdej z sesji oraz z komisji tłumaczy się z tego samego. Wyjaśniła, że opóźnienia  

w kwestii kanalizacji były niezależne od gminy. Poinformowała, że inwestycja rzeczywiście 

została ukończona w sierpniu. Pani Naczelnik powiedziała, że następnie należało dokonać 

inwentaryzacji i zgłoszenia mapy, co ze względu na COVID, działania w starostwie i geodety 

przedłużyły sprawę o kilka miesięcy. Dodała, że należało również uzyskać pozwolenie  

na użytkowanie i w związku z tym sprawa trafiła do Skarżyska, gdzie w chwili dokonania 

zgłoszenia wszyscy pracownicy rozchorowali się na COVID, co spowodowało zamknięcie 

inspektoratu na ponad miesiąc. Wyjaśniła, że powyższe sytuacje spowodowały znaczne 

opóźnienia. Naczelnik Wydziału Budownictwa i Inwestycji podkreśliła, że obecnie gmina 

posiada stosowne pozwolenia na użytkowanie kanalizacji i zostały wszczęte procedury 

związane z przyłączaniem mieszkańców. Dodała, że głównym powodem powstałych opóźnień 

była epidemia. Wyjaśniła, że gmina wykonała zadania zgodnie z planem, ale dokumentacja 

przesłana do uzgodnienia na użytkowanie spowodowała opóźnienia. W dalszej części odniosła 

się do zarzutu braku pozyskania środków np. na remizę i na świetlicę i wyjaśniła, że nie było 

takiej możliwości z uwagi na brak naboru wniosków. Z uwagi na to, że Pan Radny za każdym 

razem powtarza, że należy pozyskiwać środki poprosiła go o wskazanie konkretnych 

programów, bo być może sama nie umie ich wyszukiwać. Podkreśliła, że gmina pozyskuje 

środki na wszystko, co jest możliwe.  Poprosiła o wskazanie konkretnego projektu z którego 

można było pozyskać środki na ul. Odlewniczą w Stąporkowie.  

Radny Edward Mazur powiedział, że środki należało pozyskać stąd, gdzie teraz będziemy 

pozyskiwać środki na ul. Prusa, ul. Lipową w Stąporkowie. Zapytał, czy Pani Naczelnik wie 

przez ile lat można było te środki pozyskiwać? Powiedział, że gdyby udało się je pozyskać 

możliwe było, aby uzyskać ok.50% dofinansowania. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu Renata Sidor wyjaśniła,  

że możliwe było pozyskanie 30% dofinansowania inwestycji. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że w związku z tym gmina utraciła możliwość 30% 

dofinansowania inwestycji. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu Renata Sidor poprosiła zatem 

o przeliczenie odsetek. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że nie ma przygotowanych stosownych informacji, ale 

następnym razem zapewne to zrobi.  Przypomniał, że gmina nie pozyskała a otrzymała środki 

rządowe, które należało wykorzystać na inny cel, niż obecnie zaplanowano. Zwrócił się do 

Burmistrz Doroty Łukomskiej. Wyjaśnił, że gdyby Pan Przewodniczący przerwał wypowiedź 

Pani Burmistrz, która powinna dotyczyć sprawozdania za rok poprzedni a tymczasem dotyczyła 

roku przyszłego, wówczas nie wywiązałby się temat zbierania podpisów pod inicjatywą 

dotyczącą sali gimnastycznej. Przypomniał, że w roku ubiegłym Przewodniczący Rady 
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Miejskiej Jacek Kołodziej podpisał się pod wnioskiem budżetowym na salę gimnastyczną. 

Dodał, że zrobił to także Wiceprzewodniczący Krzysztof Chrzan oraz Radny Sławomir 

Dąbrowski. Radny Edward Mazur powiedział, że lista poparcia była wyłożona i każdy mógł 

się podpisać. Stwierdził, że być może inni Radni, którzy nie poparli inicjatywy z uwagi na to, 

że nie mieli wiedzy o wniosku i takiej możliwości. Zapytał, dlaczego z kolei Radni  

ze Stąporkowa nie mieli możliwości wsparcia inicjatywy remontów dróg powiatowych. 

Stwierdził, że stało się tak, bo nikt ich o tym nie powiadomił. Odniósł się do słów Pani 

Burmistrz, która stwierdziła, że wykonuje to, co obiecała. Przypomniał o szumnie 

zapowiadanych inwestorach z Kuwejtu i zapytał, gdzie zatem oni są. Radny Edward Mazur 

dodał, że przez 10 lat nie wykonano nawet 1 cm kanalizacji sanitarnej, a teraz udało się 

wykonać 5 km kanalizacji, a planowano wykonać 27 km. Zaapelował o wykonywanie 

inwestycji potrzebnych społeczności lokalnej. 

Radny Łukasz Świerczyński powiedział, że poparcie budowy sali gimnastycznej przy 

Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie nie jest godzeniem w wizerunek Pani 

Burmistrz. Wyjaśnił, że zostało to wymuszone przez rodziców uczniów, którzy uczęszczają  

do tej szkoły i z tego właśnie powodu wypłynęła inicjatywa Radnych. W dalszej części 

wypowiedzi radny odniósł się do wzajemnej współpracy. Zaapelował o zgodę i popieranie 

każdej inicjatywy, choć wie, że jest to trudne, bo każdy Radny chce dla swojego okręgu 

wyborczego jak najwięcej uzyskać.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej odniósł się do przedstawienia jego 

nazwiska w związku z budową sali gimnastycznej. Wyjaśnił, że nie ma na sali radnego, który 

jest przeciwko inicjatywie. Podkreślił, że natomiast warunkiem tego jest zachowanie kolejności 

działania, czyli wykonanie sali gimnastycznej w Krasnej, czy budowa drogi. Powiedział, że nie 

chciałby, aby mieszkańcy miasta lub gminy Stąporków wymusili budowę nie sali 

gimnastycznej, ale drugiej hali. Podkreślił, że o tym, czy druga hala w Stąporkowie jest 

potrzebna będzie decydować Rada Miejska a nie Pani Burmistrz.  Przypomniał, że gminę czeka 

kosztowna realizacja ul. Szkolnej w Niekłaniu, o którą walczy cała Rada. Zwrócił się  

do Radnego Edwarda Mazura i zapytał, co jest stanie w sytuacji, gdy ul. Szkolna będzie 

kosztować 5 mln zł i staniemy przed dylematem, czy wykonać drogę, czy wybudować salę,  

bo zabraknie pieniędzy. Zapytał, co wówczas Rada wybierze. Przewodniczący Rady Miejskiej 

powiedział, że należy zachować kolejność inwestycji z uwagi m.in. na widoczne problemy  

z wybudowaniem sali oraz realizacją ul. Szkolnej, która jest kosztowna. Poinformował,  

że niebawem okaże się także, czy Starostwo Powiatowe złoży wniosek na tę drogę. Dodał,  

że mając poparcie Starosty i Wicestarosty Koneckiego w tej sprawie wierzy, że uda się zadanie 

zrealizować. Przewodniczący Rady Miejskiej podkreślił, że Rada stanie przed poważnymi 

decyzjami. Dodał, że jego zdaniem nie będzie przeciwników budowy sali gimnastycznej przy 

PSP Nr 1 w Stąporkowie. Przypomniał, że na posiedzeniu komisji Rady Miejskiej poprzedniej 

kadencji proponowano przeniesienie uczniów z PSP Nr 1 do PSP Nr 2 z uwagi na dużo miejsca 

i infrastrukturę sportową. Zaapelował, aby budowy sali gimnastycznej nie robić kosztem innych 

inwestycji, tylko zadania wykonywać zgodnie z planem i po kolei tj. sala gimnastyczna  

w Krasnej, czy ul. Szkolna w Niekłaniu. W dalszej części wypowiedzi odniósł się do raportu  

o stanie gminy, w którym przestawiono, że zabezpieczono środki na remont dachu w strażnicy 

w Stąporkowie. Powiedział, że po spotkaniach sprawozdawczych jednostek OSP okazało się, 

że dwie jednostki mają problem z dachem na strażnicy. Zwrócił się do Pani Burmistrz  

i poprosił, aby starać się przeprowadzić remont w tych budynkach. Przewodniczący Rady 

Miejskiej podziękował druhom OSP za służbę i pomoc mieszkańcom. Podkreślił, że rok 2020 

był udany i w imieniu radnych podziękował. Poparł stanowisko Radnego Łukasza 

Świerczyńskiego, aby w równomierny sposób realizować inwestycje we wszystkich okręgach, 

aby współpraca układała się należycie. Powiedział, że Pani Burmistrz realizuje założenia 

przedstawione w przedwyborczych obietnicach i podziękował za dotychczasową współpracę.  
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Radny Jacek Trudnos odniósł się do tematu sali gimnastycznej. Powiedział, że stwierdzenie, 

że radny Edward Mazur robi zamieszanie w tej sprawie jest głęboko krzywdzące w stosunku 

do innych, którzy również brali w tym udział a także krzywdzące w stosunku do mieszkańców, 

ponieważ nie jest to inicjatywa Radnego Edwarda Mazura, lecz grupy Radnych, która jest 

odpowiedzią na głos mieszkańców. Wyjaśnił, że do pewnego momentu, kiedy nie było mowy 

o żadnej sali gimnastycznej, tłumaczenia, że jest sala w Stąporkowie, że są duże wydatki 

bieżące, koszty i gminy nie stać były przez mieszkańców akceptowanie. Poinformował,  

że w momencie, kiedy pojawiła się koncepcja wykonania sali w Krasnej, co nie jest złym 

pomysłem, sytuacja uległa zmianie. Radny Jacek Trudnos stwierdził, że są zadania, które 

należy wykonywać w pierwszej kolejności, np. dotyczące m.in. zdrowia, bezpieczeństwa, kiedy 

nie warto zastanawiać się nad kolejnością ich realizacji a kilkuletnie oczekiwanie na ich 

wykonanie jest nie na miejscu. Wyjaśnił, że nad tym można się zastanawiać w sytuacji 

inwestycji poprawiających jedynie komfort, czy wizerunek gminy. Przypomniał, że według 

posiadanej wiedzy projekt sali został opracowany już w latach 80- tych, więc nie można 

twierdzić, że należy robić w pierwszej inne rzeczy a to zadanie, jako powstałe później, 

realizować w dalszej kolejności, gdyż czeka na realizację 40 lat. Radny Jacek Trudnos 

przedstawił, że w momencie, kiedy pojawiła się koncepcja budowy sali w Krasnej, powstały 

głosy mieszkańców mówiące o tym, że skoro będzie sala na Krasnej, to dlaczego  

w Stąporkowie nie. Podkreślił, że jego wszelkie próby tłumaczenia tej sytuacji nie zostały 

przyjęte. Zapytał, czym zatem różni się mieszkaniec Grzybowa, Koziej Woli, Smarkowa,  

czy Piasku od mieszkańca Krasnej. Podkreślił, że to są tacy sami mieszkańcy, takie same dzieci  

i wszystkich należy tratować równo. W kwestii czasu realizacji powiedział, że w ubiegłym roku 

pojawiły się głosy części radnych, aby zamówić jednocześnie dwa projekty i starać się  

o pozyskanie środków zewnętrznych na realizację tych zadań, aby oby dwie inwestycje 

zrealizować. Dodał, że ostatecznie zamówiono tylko jeden projekt, ale minął rok i nadszedł 

czas, aby wykonać drugi. Stwierdził, że skoro budżet gminy jest tak napięty to możemy  

go zamówić w roku bieżącym a sfinansować w roku kolejnym. Radny Jacek Trudnos 

przedstawił, że każdorazowo podkreśla, że można podpisać umowę w roku bieżącym  

z finansowaniem w budżecie przyszłorocznym, co nie zaburzy budżetu tegorocznego. 

Podsumowując wyjaśnił, że inicjatywa jest odpowiedzią Radnych na głosy mieszkańców. 

Powiedział, że zapoznał się ze zdaniem wielu mieszkańców, którzy obdarzyli go zaufaniem  

i przyznał jego polemika z Radnym Edwardem Mazurem była niepotrzebna za co Radnego 

przeprosił. Podkreślił, że intencją Radnych nie jest bycie zasłużonym, lecz wsparcie budowy 

sali. Radny Jacek Trudnos przypomniał, że można podpisać umowę w roku bieżącym  

z finansowaniem w budżecie przyszłorocznym. W kwestii finansowania różnych okręgów 

wyborczych podkreślił, że nie popiera skłócania i podziałów. Powiedział, że kadencja trwa już 

dwa lata, więc można podsumować, ile wydatków przeznaczono na każdy okręg wyborczy 

biorąc pod uwagę równość okręgów lub liczbę mieszkańców. Zaproponował, by przy tworzeniu 

budżetu na przyszły rok wziąć pod uwagę fakt, iż wszystkie okręgi powinny być traktowane 

równo, gdyż mieszkańcy płacą takie same podatki, które są dzielone równo. Radny Jacek 

Trudnos powiedział, że przy tworzeniu budżetu trzeba wziąć pod uwagę, ile wydano przez dwa 

lata i na następne dwa lata ustalić, ile pieniędzy zostanie przeznaczone na wydatkowanie  

w danym okręgu.   

Radny Maciej Pokusa nawiązał do wypowiedzi Przewodniczącego Rady Miejskiej w kwestii 

budynku strażnicy w Niekłaniu i powiedział, że jego stan jest fatalny. Zawnioskował  

o zabezpieczenie środków finansowych na kompleksowy remont dachu. Poparł stanowisko 

Radnego Jacka Trudnosa w sprawie równego traktowania okręgów. Radny Maciej Pokusa 

stwierdził, że mieszkańcy Niekłania także płacą podatki a w tym rejonie są bardzo duże 

opóźnienia w realizacji ul. Szkolnej. Zapytał, czy w związku z tym także należy pod inicjatywą 
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zacząć zbierać podpisy. Kończąc wypowiedź podkreślił, że trzeba na realizację inwestycji 

czekać cierpliwie i wykonywać je w kolejności.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że należy skupić się na omawianiu raportu  

o stanie gminy za 2020 rok. 

Radny Edward Mazur zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miejskiej i powiedział,  

że nigdy nie był przeciwny realizacji żadnej inwestycji. Przypomniał, że zawsze natomiast 

apelował o pozyskiwanie środków zewnętrznych, aby można było wykonywać większą ilość 

zadań. Radny Edward Mazur powiedział, że sprawa wypłynęła dzięki temu, że ktoś zaczął 

mówić o przyszłości i sprawach nie związanych z omawianym raportem o stanie gminy za 2020 

rok.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że zarówno Przewodniczący Rady 

Miejskiej, jak i Radny Łukasz Świerczyński zauważyli, że wszystkich należy traktować równo. 

Podkreśliła, że wydatkowanie środków na dane okręgi lub sołectwa nie zobrazuje 

sprawiedliwości, ale pokazać to można poprzez wykonane inwestycje. Dodała,  

że harmonogram inwestycyjny obejmujący 5 lat był sprawiedliwy. Powiedziała, że Stąporków 

w 2019 i 2020 roku oraz w roku bieżącym dostaje duże środki,  a trzeba wziąć pod uwagę,  

że mamy jeszcze 35 sołectw, które trzeba równo traktować. Burmistrz Stąporkowa 

podziękowała, że Radni to zauważyli i wspólnie uda się zrealizować to, co zaplanowano. 

Zachęciła do rozmów w celu dokonania ustaleń. Podkreśliła, że za pomocą kompromisów 

można osiągnąć więcej dla dobra mieszkańców niż kłótniami.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu pani Burmistrz podziękował Radnym  

za współpracę i osiągniecie w 2020 roku bardzo dobrego wyniku dla gminy i sołectw 

Stąporkowa.  

Brak dalszej dyskusji w temacie. 

Ad.pkt.7. ppkt. b) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Stąporkowa 

wotum zaufania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Stąporkowa wotum zaufania. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 13 głosów 

− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –1 głos 

przyjęła uchwałę Nr XLIV/297/2021 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Stąporkowa 

wotum zaufania, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Radny Kamil Zieliński i Radny Edward Mazur opuścili obrady sesji.  

Ad.pkt.8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2020 r. 

Ad.pkt.8. ppkt. a) Odczytanie uchwały Nr 46/2021 VIII Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 kwietnia 2021 roku w sprawie opinii  

o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż radni otrzymali sprawozdanie z wykonania 

budżetu Gminy Stąporków za 2020 r., które zostało pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Kielcach. 

Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Nr 46/2021 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 kwietnia 2021 roku w sprawie opinii  o sprawozdaniach z wykonania 

budżetu Gminy Stąporków za 2020 rok, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Radni nie wnosili uwag i pytań do odczytanej uchwały. 

Ad.pkt.8. ppkt. b) Odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2020 rok. 

Radny Jakub Dajczer członek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie odczytał opinię 

Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Miejskiej w Stąporkowie za 2020 r., która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do odczytanej opinii. 

Ad.pkt.8. ppkt. c) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu za 2020 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/298/2021 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.8. ppkt. d) Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Stąporkowa. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Sławomir Dąbrowski 

odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Stąporkowa, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do odczytanego wniosku. 

Ad.pkt.8. ppkt. e) Odczytanie uchwały Nr 81/2021 VIII Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 maja 2021 roku dotyczącej opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Nr 81/2021 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 27 maja 2021 roku dotyczącej opinii o wniosku Komisji  

Rewizyjnej w sprawie absolutorium, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do odczytanej uchwały. 

Ad.pkt.8. ppkt. f) Dyskusja. 

Brak dyskusji w temacie. 

Ad.pkt.8. ppkt. g) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Stąporkowa 

z tytułu wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie absolutorium  

dla Burmistrza Gminy Stąporków z tytułu wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2020 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/299/2021 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Stąporkowa z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2020 rok, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował Pani Burmistrz Stąporkowa Dorocie Łukomskiej 

otrzymania absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2020 rok. 
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Ogłosił 10 min. przerwę w obradach. 

Obrady sesji wznowiono od punktu 9 porządku obrad. 

Ad.pkt.9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie 

zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały szczegółowo omówione na posiedzeniu 

wspólnym Komisji Rady Miejskiej i ponieważ Radni mają je przed sobą, nie zachodzi potrzeba 

ich odczytywania.  

Ad.pkt.9. ppkt. a) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

za 2020 rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie. 

− odczytanie protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej w SPZOZ  

w Stąporkowie. 

Radna Ewa Jankiewicz członek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie odczytała 

protokół z kontroli przeprowadzonej w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki 

Zdrowotnej  w Stąporkowie, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do odczytanego protokołu. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/300/2021 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt. b) Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie. 

− odczytanie opinii Komisji Spraw Społecznych o raporcie o sytuacji ekonomiczno-

finansowej SP ZOZ w Stąporkowie. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Elżbieta Jóźwik odczytała opinię o raporcie  

o sytuacji ekonomiczno-finansowej SP ZOZ w Stąporkowie, która stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do odczytanej opinii. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/300/2021 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt. c) Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa  

w gminie Stąporków na rok szkolny 2021/2022. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/302/2021 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa  

w gminie Stąporków na rok szkolny 2021/2022, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych. 
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Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt. d) Projekt uchwały w sprawie sposobu sprawiania pogrzebu. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/303/2021 w sprawie sposobu sprawiania pogrzebu, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt. e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia Parafii Rzymsko - Katolickiej 

p.w. Św. Jacka i Św. Katarzyny Aleksandryjskiej w Odrowążu dotacji na prace 

konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującego się na 

terenie Gminy Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/304/2021 w sprawie udzielenia Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. Św. Jacka  

i Św. Katarzyny Aleksandryjskiej w Odrowążu dotacji na prace konserwatorskie przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującego się na terenie Gminy Stąporków, 

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt. f) Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia gruntu położonego  

w Stąporkowie przy ul. Plac Wolności oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Miejskiej Radni postanowili przychylić się do prośby wnioskodawcy i wyrazić zgodę na 

wydzierżawienie nieruchomości oznaczonej jako działka nr 3344/96 o pow. 0,0674 ha 

położonej w Stąporkowie przy ul. Plac Wolności na okres 10 lat. 

Radny Łukasz Świerczyński zawnioskował wyrażenie zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości na okres 15 lat. Wniosek umotywował wysokimi kosztami realizacji inwestycji. 

Wyjaśnił, że podczas rozmowy telefonicznej przeprowadzonej w dniu wczorajszym 

wnioskodawca poinformował, że zamierza utwardzić grunt poprzez ułożenie  kostki brukowej 

lub betonowych ażurów z przeznaczeniem pod parking ogólnodostępny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przedstawiono dwie propozycje okresu 

dzierżawy nieruchomości oznaczonej jako działka nr 3344/96 o pow. 0,0674 ha położonej  

w Stąporkowie przy ul. Plac Wolności na okres 10 i 15 lat i w związku z tym należy poddać  

je pod głosowanie. Wyjaśnił, że najdalej idącą propozycją jest wniosek złożony przez Radnego 

Łukasza Świerczyńskiego dotyczący wydzierżawienia w/w gruntu na okres 15 lat. 

Radny Łukasz Świerczyński przypomniał, że rada wielokrotnie wyrażała zgodę  

na wydzierżawienie nieruchomości na okres 10 lub 15 lat. Podkreślił, że wnioskodawcą  

i inwestorem jest lokalny przedsiębiorca, więc należy wyrazić zgodę na wydzierżawienie 

nieruchomości na okres minimum 15 lat. 

Radny Maciej Pokusa poparł wniosek Radnego Łukasza Świerczyńskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że z uwagi na obecność na sesji 12 spośród 

15 Radnych, którzy uczestniczyli w posiedzeniu komisji należy poddać wniosek pod 

głosowanie. 
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Radny Łukasz Świerczyński stwierdził, że Radni nieobecni na obradach nie będą wnosić  

w tej sprawie sprzeciwu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Radnego Łukasza 

Świerczyńskiego w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości na okres 15 

lat. 

Radny Łukasz Świerczyński zapytał, czy gmina ma plany wobec przedmiotowej 

nieruchomości. 

Głos zabrała Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska. Wyjaśniła, że propozycja 

przedsiębiorcy była korzystna dla gminy. Dodała, że z uwagi na to, że mieszkańcy parkują na 

tym terenie gmina także rozważała budowę miejsc postojowych. Pani Burmistrz 

poinformowała, że przedsiębiorca zobowiązał się, że w godzinach otwarcia sklepu będą 

parkować tam klienci, natomiast w godzinach późniejszych, mieszkańcy okolicznych bloków. 

Dodała, że gdyby gmina w tym miejscu wybudowała miejsca postojowe mogłoby to zostać źle 

odebrane przez mieszkańców, którzy mogliby pomyśleć, że wykonuje się inwestycję dla 

prywatnego przedsiębiorcy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Radnego Łukasza 

Świerczyńskiego w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie działki nr 3344/96 o pow. 

0,0674 ha położonej w Stąporkowie przy ul. Plac Wolności na okres 15 lat. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 11 głosami „za” przedmiotowy wniosek 

przyjęła i w związku z tym § 1. otrzymał następujące brzmienie: „Wyraża się zgodę  

na wydzierżawienie nieruchomości oznaczonej jako działka nr 3344/96 o pow. 0,0674 ha 

położonej w Stąporkowie przy ul. Plac Wolności na okres 15 lat.” 

W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/305/2021 w sprawie wydzierżawienia gruntu położonego w Stąporkowie przy  

ul. Plac Wolności oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt. g) Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że do niniejszego projektu uchwały po 

wysłaniu dokumentów dla radnych wpłynęła autopoprawka, którą przekazano radnym. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/306/2021 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9.ppkt h) Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 
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− „za”- 10 głosów 

− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –1 głos 

podjęła uchwałę Nr XLIV/307/2021 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9.ppkt i) Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę 

zryczałtowanego dodatku energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 

1997 r. - Prawo energetyczne. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/308/2021 w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego 

dodatku energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. - Prawo 

energetyczne, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9.ppkt j) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2021-2033. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/309/2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2021-2033, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9.ppkt k) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2021 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/310/2021 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2021 rok,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9.ppkt l) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały z dnia 10 marca 2021 r.  

w sprawie przystąpienia do aktualizacji Strategii Rozwoju Gminy Stąporków na lata 2016 

- 2023 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

strategii rozwoju gminy, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy 

z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLIV/311/2021 w sprawie zmiany uchwały z dnia 10 marca 2021 r.  
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w sprawie przystąpienia do aktualizacji Strategii Rozwoju Gminy Stąporków na lata 2016 

- 2023 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

strategii rozwoju gminy, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy  

z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju, która stanowi integralną 

część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.10. Sprawy różne. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Łukasz Świerczyński w imieniu najmłodszych mieszkańców gminy poprosił  

o rozbudowę skate parku w Stąporkowie. Poinformował, że za blokiem przy ul. Żeromskiego 

5, gdzie zlokalizowana była kiedyś piaskownica, grupa rodziców postarała się o ustawienie 

ławki oraz o dowiezienie piasku, co jego zdaniem godzi w wizerunek gminy. W związku z tym 

Radny poprosił o uzupełnienie piaskownicy i dostawienie dodatkowej ławki. 

Radny Jakub Dajczer poinformował, że w ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie z Panią 

Burmistrz oraz z Panią Sołtys miejscowości Janów w sprawie remontu niewielkiego odcinka 

drogi gminnej w Janowie. Zapytał, czy istnieje szansa wykonania zadania jeszcze w tym roku 

budżetowym, czy dopiero w kolejnym. 

Radny Jacek Trudnos przypomniał, że jesienią 2018 roku wspólnie podjęto zobowiązanie 

wykonania oświetlenia w Koziej Woli. Powiedział, że rozmawiał w tej sprawie z Panią 

Burmistrz oraz z Panią Naczelnik i uzyskał wówczas odpowiedź, że czekamy na program,  

w którym będzie można złożyć wniosek o dofinansowanie i wykonać zadanie. Wyjaśnił,  

że taką informację przekazał mieszkańców, którzy się z nią nie zgodzili i należy przyznać im 

rację. Radny Jacek Trudnos powiedział, że przeprowadzał w tej sprawie konsultacje z innymi 

urzędami, podczas których okazało się, że większość gmin posiada projekty na budowę 

oświetlenia i dzięki temu może przystąpić do programów pozyskania środków zewnętrznych. 

Wyjaśnił, że istnieje zatem obawa, że w sytuacji, gdy gmina nie będzie posiadać projektu  

na budowę oświetlenia, wówczas nie będzie mogła skorzystać z dofinansowania. 

Poinformował, że koszt wykonania projektu to 5-9 tys. zł. W związku z tym w imieniu 

mieszkańców poprosił, aby zamówić projekt wykonania oświetlenia i czekać na programy 

pozwalające ubiegać się o dofinansowanie. 

Radny Łukasz Świerczyński podziękował za realizację parkingów na ul. Żeromskiego  

i ul. Konopnickiej w Stąporkowie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu Radnego Macieja Pokusy, Radnej Barbary 

Zamachowskiej oraz swoim z uwagi na bezpieczeństwo uczniów poprosił o wykonanie 

oświetlenia od ul. Szkolnej w Niekłaniu Wielkim do szkoły. Zwrócił również uwagę  

na konieczność przeprowadzenia remontu zniszczonego dachu strażnicy w Niekłaniu Małym. 

Radny Maciej Pokusa przypomniał o realizacji odcinka drogi zlokalizowanej za torami  

w miejscowości Wąglów. Poprosił także o wykonanie miejsc parkingowych przed remizą OSP. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w budynku OSP w Krasnej część dachu 

na świetlicy wiejskiej jest nowa, ale powstały zacieki. Zapytał, czy naprawy można wykonać 

w ramach gwarancji, czy trzeba to zrobić na koszt własny. Powiedział, że z części dachu 

zlokalizowanej nad garażami zeszła farba i w związku z tym zapytał, czy istnieje możliwość 

dokonania oceny, czy dach będzie można uratować poprzez działania doraźne i pomalować, 

czy też trzeba dokonać jego wymiany. Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poinformował 

również, że w miejscowości Bień dokonano dewastacji placu zabaw, a w szczególności stojaka 

na rowery. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska podziękowała za udzielone wotum zaufania oraz 

absolutorium. Podziękowała Radnym, Pani Skarbnik za właściwie prowadzoną politykę 
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finansową, Panu Sekretarzowi za codzienne wsparcie w pracy oraz wszystkim pracownikom 

Urzędu, Dyrektorom jednostek podległych oraz ich pracownikom a także wszystkim, którzy 

wspierają działania związane z rozwojem gminy. W dalszej części wypowiedzi udzieliła 

odpowiedzi na zaprezentowane przez Radnych pytania. Radnemu Łukaszowi Świerczyńskiemu 

wyjaśniła, że w 2018 roku odbyła spotkanie z grupą dzieci, podczas którego podejmowano 

rozmowy o możliwości wykonania dobudowy, ale ze względu na strefy bezpieczeństwa 

okazało się to niemożliwe. Zapewniła, że zweryfikuje aktualny stan prawny.  

Radny Łukasz Świerczyński odpowiedział, że zapewne sprawiłoby to dzieciom wielką 

radość. 

Burmistrz Stąporkowa w kwestii sugestii dotyczących piaskownicy przypomniała,  

że aby ustawić piaskownicę na terenie gminy należy dysponować stosowną dokumentacją. 

Dodała, że kilka lat temu przy kontroli stacji sanitarno- epidemiologicznej okazało się,  

że piaskownice, na które nie było pozwoleń należało dokonać ich likwidacji. Powiedziała,  

że w Stąporkowie jest kilka piaskownic. Pani Burmistrz podkreśliła, że w ogródku 

jordanowskim jest duża piaskownica. 

Radny Łukasz Świerczyński potwierdził, że w ogródku jordanowskim rzeczywiście jest duża 

piaskownica. Poinformował, że w wyniku powstałej inicjatywy mieszkańców przywieziono do 

piaskownicy piach oraz ustawiono ławkę a następnie ci sami mieszkańcy przyszli do niego, aby 

zareagował. Wyjaśnił, że miał inny pomysł na zagospodarowanie tego terenu i planował w tym 

miejscu wykonanie nasadzeń.  

Burmistrz Stąporkowa powiedziała, że jest na to rozwiązanie i gmina chętnie wysypie 

mieszkańcom do piaskownicy piasek, ale tylko za powierzoną im pełną odpowiedzialnością.  

Radny Łukasz Świerczyński poprosił o wspólne wypracowanie stanowiska w sprawie 

pomocy mieszkańcom.  

Burmistrz Stąporkowa powiedziała, że pełną odpowiedzialność poniesie wspólnota. 

Radny Łukasz Świerczyński przypomniał, że piaskownica jest zlokalizowana na gruncie 

gminnym.  

Burmistrz Stąporkowa zaproponowała, aby wybrać przedstawicieli, którzy podpiszą z gminą 

stosowne porozumienie.  

Radny Łukasz Świerczyński zapewnił, że przekaże informację, że Pani Burmistrz deklaruje 

pomoc, ale odpowiedzialność za utrzymanie tego miejsca biorą mieszkańcy.  

Burmistrz Stąporkowa podkreśliła fakt, że niebawem może się okazać, że za każdym blokiem 

gmina będzie budować plac zabaw. Poinformowała, że kilka z nich w przyszłości gmina chce 

zrealizować.  

Radny Łukasz Świerczyński doprecyzował, że nie mówił o budowie placu zabaw, bo jego 

budowa byłaby zapewne kosztowna. 

Burmistrz Stąporkowa wyjaśniła, że we wcześniejszej wypowiedzi nawiązała do petycji kilku 

sołectw, w których znajdują się już place zabaw, ale mimo tego ciągle powstają pomysły na ich 

budowanie na końcu i na początku wsi. W dalszej części wypowiedzi odniosła się do remontu 

drogi gminnej w Janowie, którą poruszył Radny Jakub Dajczer i poinformowała, że sprawa 

zapewne wyjaśni się po przetargu. Radnemu Jackowi Trudnosowi wyjaśniła, że na oświetlenie 

uliczne w Koziej Woli nie zostanie opracowana dokumentacja. Powiedziała, że gmina składała 

na omawiane zadanie wniosek, ale nie otrzymała dofinansowania. Pani Burmistrz podkreśliła, 

że w pierwszej kolejności gmina chce się przygotować do modernizacji istniejącego 

oświetlenia. Wyjaśniła, że wniosek opiewał na kwotę 4 mln zł, lecz niestety na przedmiotowe 

zadanie nie udało się pozyskać dofinansowania. W kwestii wykonania miejsc postojowych przy 

remizie OSP Burmistrz Stąporkowa zapewniła, że gmina planuje ich wykonanie. 

Poinformowała, że gmina dysponuje wstępnymi wycenami kosztów dachu na remizach OSP  

w Niekłaniu, Stąporkowie oraz Krasnej, wiec w najbliższym czasie zostaną wykonane remonty. 

Radnemu Maciejowi Pokusie w sprawie realizacji odcinka drogi w Wąglowie opowiedziała,  
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że gmina dokonuje regulacji jej stanu prawnego. Podkreśliła, że czas trwania procedur z tym 

związanych jest od gminy niezależny. Dodała, że wspólnie z Radnym sprawę zweryfikuje. Pani 

Burmistrz przypomniała, że regulacja stanu prawnego w Błaszkowie do ul. Miłej trwała  

aż siedem lat. Zapewniła, że jeżeli gmina rozpoczęła proces regulacji to zapewne go zakończy. 

Pani Burmistrz Dorota Łukomska podkreśliła, że gmina miała rozpocząć realizację miejsc 

postojowych na ul. Konopnickiej i na ul. Żeromskiego niezwłocznie po tym, jak zostaną 

wybudowane miejsca postojowe, czyli utwardzenie terenu zielonego na Placu Wolności, gdzie 

utworzono ok. 50 takich miejsc. Wyjaśniła, że jednak ZGKiM obecnie musi zająć się 

koszeniem i karczowaniem poboczy dróg i z tego powodu realizację omawianego zadania 

najpóźniej rozpocznie we wrześniu br.  

Radny Łukasz Świerczyński w imieniu mieszkańców podziękował pani Burmistrz  

za realizację miejsc postojowych na ul. Konopnickiej i na ul. Żeromskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu rodziców uczniów poprosił o wykonanie 

oświetlenia alejki od ul. Szkolnej w Niekłaniu Wielkim do szkoły. 

Burmistrz Stąporkowa wyjaśniła, że w roku bieżącym oświetlenie uliczne będzie 

wybudowane tam, gdzie została opracowana dokumentacja. Podkreśliła, że w pierwszej 

kolejności należy zmodernizować istniejące oświetlenie, co będzie kosztowne. Wyjaśniła,  

że wnioskując o inwestycje należy mieć na uwadze także finanse gminy.  

Radny Łukasz Świerczyński w imieniu mieszkańców bloku na ul. Konopnickiej  

w Stąporkowie będącego tzw. ”przybudówką” poprosił o wykonanie schodków lub 

utwardzenia terenu w kierunku wiaty śmietnikowej.  

Radna Barbara Zamachowska poprosiła o uregulowanie ul. Górnej w Wielkiej Wsi  

oraz o zabezpieczenie środków finansowych na wykonanie dokumentacji na place zabaw  

w Furmanowie i Wielkiej Wsi. 

Radny Jacek Trudnos poprosił o doprecyzowanie, czy najpierw gmina będzie modernizować 

całą sieć oświetlenia a w dalszej kolejności będzie realizować nowe odcinki, czy też  w ramach 

modernizacji istniejącego oświetlenia zostanie dobudowany wnioskowany odcinek. 

Przypomniał, że to jest  element obietnic wyborczych a także element harmonogramu 

inwestycyjnego. Poprosił o przygotowanie odpowiedzi, którą będzie mógł przekazać 

mieszkańcom.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska zaprosiła do rozmów w celu bieżącego 

rozwiazywania pojawiających się problemów. W kwestii wykonania placu zabaw wyjaśniła,  

że zadeklarowano, że w przyszłym roku zostanie opracowana dokumentacja na plac zabaw  

w Wielkiej Wsi, z uwagi na fatalny stan sprzętu, który nie nadawał się do dalszego 

użytkowania. Dodała, że pomimo uwag mieszkańców, aby wykonać jego remont, niestety 

zabawki z 2013 lub 2014 roku, wykonane z drewna były w bardzo złym stanie i nikt nie był  

w stanie zagwarantować ich bezpiecznego użytkowania. Wyjaśniła, że gmina dokona regulacji 

ul. Górnej oraz ul. Piaskowej w Wielkiej Wsi. Pani Burmistrz podkreśliła, że nie wie, jakie będą 

nabory wniosków, ale w pierwszej kolejności gmina chce zmodernizować istniejące 

oświetlenie uliczne. W dalszej części wypowiedzi odniosła się do obietnic wyborczych  

i stwierdziła, że na koniec bieżącej kadencji, kiedy będzie dobiegać końca jej umowa o pracę  

z mieszkańcami dokona rozliczenia. Podkreśliła, że gmina w pierwszej kolejności czeka  

na ogłoszenie naborów na pozyskanie środków zewnętrznych na modernizację oświetlenia. 

Burmistrz Stąporkowa dodała, że być może zostanie ogłoszony także nabór na dobudowę 

oświetlenia, na co liczy, więc wówczas wniosek zostanie złożony. Podkreśliła, że gmina musi 

starać się o pozyskanie środków pozabudżetowych. Stwierdziła, że być może w sytuacji, gdyby 

gmina nie dofinansowała tak dużymi kwotami budowy dróg powiatowych będących dla 

mieszkańców priorytetem, np. w roku bieżącym kwota 2 mln 800 tys. zł, wówczas udałoby się 

zrealizować więcej inwestycji.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował Burmistrz Stąporkowa Dorocie Łukomskiej 

udzielonego wotum zaufania oraz absolutorium i podziękował za dotychczasową współpracę.   

Ad.pkt.11. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady 

XLIV sesji Rady Miejskiej dziękując wszystkim za udział w obradach. 

  
     

Protokołowała:                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                          Jacek Kołodziej 
 

 

 


